
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 Side 1/2 

 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 91 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 91 (Alm. del), som Folketingets 

Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 20. oktober 2021. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF). 

 

 

Nick Hækkerup 

/ 

Jørgen Jørgensen  

  

  

Folketinget  

Retsudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 17. november 2021 
Kontor: Proces- og Insolvensrets-

kontoret 

Sagsbeh: Mia Bülow Schumacher 
Sagsnr.: 2021-0030-6761 

Dok.: 2181736 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 3392 3340 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 91
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Spørgsmål nr. 91 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren kommentere artiklen ”Retsordførere inddrager 

justitsministeren i omdiskuteret søgsmål: »Det efterlader jo bor-

gerne retsløse, hvis man kan beskylde dem for hvad som helst«” 

på berlingske.dk den 30. september 2021, jf. https://www.ber-

ling-ske.dk/virksomheder/retsordfoerere-inddrager-justitsmini-

steren-i-omdiskuteret-soegsmaal og i forlængelse heraf rede-

gøre for, om ministeren vil se på, om sagskomplekset med en 

lang række ophavsretssager kan løses på en effektiv og ensartet 

måde i stil med, hvad juraprofessor Frederik Waage foreslår i 

artiklen?” 

 

Svar: 

 

Jeg kan henvise til min besvarelse af 29. oktober 2021 af spørgsmål nr. 1650 

(Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg. 

 

Som det fremgår heraf, verserer en del af de sager, som spørgsmålet tager 

sigte på, fortsat ved domstolene, og jeg finder det af hensyn til domstolenes 

uafhængighed rigtigst, at jeg ikke udtaler mig om disse sager.  

 

Endvidere kan jeg ikke gribe ind i behandlingen af sager ved domstolene, 

herunder ved at iværksætte en undersøgelse af et sagskompleks bestående 

af et antal uafsluttede retssager mellem private parter. Jeg håber, at Folke-

tingets Retsudvalg har forståelse herfor. 

 

Jeg kan endvidere henvise til min besvarelse af 2. november 2021 af spørgs-

mål 1660 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, til brug for hvilken Dom-

stolsstyrelsen har afgivet en udtalelse. 

 

Som det fremgår heraf, er der fra Domstolsstyrelsens side et ønske om en 

generel drøftelse af mulige lovgivningsmæssige tiltag vedrørende behand-

lingen af omfangsrige sagskomplekser. Justitsministeriet vil derfor gå i dia-

log med Domstolsstyrelsen med henblik på at afklare, hvilke tiltag der even-

tuelt vil kunne medføre de ønskede virkninger for domstolene. 
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